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ZÁPISNICA 
zo 7. zasadnutia Školskej komisie  Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 03.02.2011 
 
PROGRAM  ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie 
2. Návrh VZN KSK o poskytovaní dotácií a účelových finančných prostriedkov z    

rozpočtu Košického samosprávneho kraja v rámci programu Terra incognita 
3. Predloženie najvhodnejšieho návrhu na uzatvorenie zmluvy o dočasnom prevode akcií 

v spoločnostiach NsP SNV a.s., NsP Trebišov, a.s., NsP sv. Barbory Rožňava,, a.s. a 
NsP Š. Kukuru Michalovce, a.s. 

4. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 5/2008 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v znení 
VZN KSK č. 4/2010 

5. Zmeny v sieti škôl a školských zariadení SR na stredných školách v zriaďovateľskej 
pôsobnosti KSK 

6. Hodnotiaca správa  o výchovno – vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach 
škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK za rok 2009/2010 

7. Rôzne 
8. Záver 
 
 
K bodu č. 1 

Pracovné rokovanie otvoril a viedol Viliam Záhorčák predseda školskej komisie. 
Prítomní členovia hlasovaním schválili navrhnutý program rokovania. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 2 
 
V rámci diskusie k  predkladanému  návrhu VZN v rámci programu Terra Incognita neboli zo 
strany prítomných členov komisie žiadané pripomienky a otázky.  



 
Uznesenie :  
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť VZN KSK o poskytovaní 
dotácií a účelových finančných prostriedkov z rozpočtu Košického samosprávneho kraja v 
rámci programu Terra incognita  
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  
 
K bodu č. 3 

MUDr. Lipčak – vedúci referátu zdravotníctva informoval členov komisie o priebehu 
verejnej súťaže pri výbere strategického partnera pre nemocnice v pôsobnosti KSK.  
Podmienky súťaže splnili traja  uchádzači - Vranovská investičná, a.s. a spoločnosť Agel SK, 
a.s., pričom spoločnosť Unipharma zo súťaže odstúpila. Komisia po vyhodnotení predloženej 
dokumentácie sa opätovne stretne 14.2.2011 na otváraní obálok s predložením cenových 
ponúk.   
 
Uznesenie 
Komisia berie na vedomie ústnu informáciu o priebehu súťaže na uzatvorenie zmluvy 
o dočasnom prevode akcií v nemocniciach s poliklinikou v Trebišove, v Rožňave a                 
v Michalovciach  
Hlasovanie:   
Prítomní: 12 
Za:12  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
K bodu č. 4  

Ing. Š. Kandráč  uviedol, že  hlavným dôvodom predloženia návrhu VZN je zvýšenie 
finančného limitu na potraviny o 25% pre žiakov športových tried a športových škôl. Uvedené 
finančné pásma  majú prispieť kvantitatívne a kvalitatívne k zlepšeniu  stravovania 
športovcov v závislosti o ich potrieb.  

V rámci diskusie neboli zo strany členov komisie žiadne pripomienky a otázky 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť VZN KSK ktorým sa mení a 
dopĺňa VZN KSK č. 5/2008 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách 
a školských zariadeniach v znení VZN KSK č. 4/2010 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 5 
 

Ing. Š. Kandráč v úvode informoval členov komisie o hlavných dôvodoch 
navrhovaných zmien v sieti škôl a školských zariadení. Nepriaznivý demografický vývoj 



s úbytkom  žiakov o 4000 za posledné štyri roky má následne finančný dopad na pokles výšky 
dotácie v rámci prenesených kompetencií o 100 mil. Sk Druhým dôvodom sú nedostatky 
v legislatíve, ktorá umožňuje nekoordinovaný proces vzniku nových súkromných 
a cirkevných škôl.  

Ďalším dôvodom je nárast počtu neprospievajúcich žiakov, ktorí končia povinnú 
školskú dochádzku na základných školách, čím sa znižuje počet žiakov stredných škôl. 
Všetky návrhy boli v čase od 1.12.2010 – 12.12. 2010 prerokované na dotknutých školách za 
účastí zástupcov OŠ, vedenia školy, rady školy, rodičov a poslancov KSK. 

Navrhované zmeny sa priamo dotknú 23 škôl so   zánikom  deviatich právnych 
subjektov vrátane školských zariadení. Predpokladaná výška úspor z navrhovaných zmien sú 
1,4 mil. €. 

Následne predseda komisie umožnil vystúpiť  pani primátorke mesta Medzev JUDr. 
V. Flachbartovej so stanoviskom k materiálu, ktorá požiadala o  účasť na rokovaní. Pani 
primátorka v stanovisku ako hlavné argumenty za zachovanie právnej subjektivity SOŠ 
Medzev uviedla : 

- škola má takmer 90% žiakov zo znevýhodneného prostredia a má učebné 
odbory žiadané na trhu práce 

- škola otvorila alokované triedy v Turni nad Bodvou a v Moldave nad 
Bodvou 

- zrušením jedinej strednej školy –ak  nebudú mať žiaci  možnosť vzdelávať sa 
v mieste bydliska, strácajú šancu na vzdelanie pri každodennom dovážaní 
žiakov do Moldavy nad Bodvou  

- škola je partnerom mesta  v projektoch marginalizovaných skupín  
 

Vedúci odboru školstva reagoval na vystúpenie pani JUDr. Flachbartovej v tom, že 
výrazný pokles žiakov sa priamo dotýka všetkých škôl, nielen dotknutých,  nakoľko sa brzdí 
vývoj veľkých, perspektívnych škôl. V rámci návrhu v Medzeve uviedol, že žiaci sa nebudú 
hromadne dovážať každý deň do Moldavy nad Bodvou,  učebné odbory sa budú naďalej 
vyučovať na pracovisku v Medzeve, len sa zníži využitie  kapacity školy.  

Zámerom tohto návrhu je zlepšiť podmienky výchovno- vzdelávacieho procesu 
a spôsob hodnotenia pedagogických zamestnancov. 

Odbor školstva plánuje opätovne predložiť na ministerstvo projekt „internátnych 
škôl,“  ktorý bol už predtým plánovaný realizovať v regióne Medzev. 

V druhej časti diskusie požiadal o možnosť vystúpiť riaditeľ  SPŠ hutníckej 
v Košiciach Ing. L. Makó ako ďalšej z dotknutých škôl. V úvode  svojho vystúpenia hovoril 
o histórii a takmer 50- ročnej tradícii školy  a o snahe riešiť záležitosť sťahovania školy do 
priestorov  SPŠ strojníckej  so zriaďovateľom  kompromisným spôsobom. Podľa vedenia 
školy  rozširovaním gymnáziá na Alejovej  sa SPŠ hutnícka nemusí sťahovať z pôvodných 
priestorov. Pán riaditeľ predložil členom komisie podporné stanoviská na zachovanie SPŠ 
hutníckej ako samostatnej školy. 

Vedenie školy ďalej navrhuje postupný prechod k 1.9.2012 zatiaľ čo zriaďovateľ 
navrhuje sťahovanie školy a otvorenie školského roka k 1.9.2011. 

V závere sa členovia komisie zaujímali aj o niektoré iné zmeny v predkladanom 
návrhu, na ktoré odpovedal Ing. Š.. Kandráč. 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Zmeny v sieti škôl a školských 
zariadení SR na stredných školách v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 
 
 



Hlasovanie: 
Prítomní:12  
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 6 

RNDr. V. Juríková uviedla, že odbor školstva už po tretí krát predkladá hodnotiacu 
správu v súlade s vyhláškou MŠ SR č.9/2006 Z. z. o štruktúre a obsahu správ o výchovno-
vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach škôl a školských zariadení. Spracovaním 
množstva údajov z viacerých zdrojov vzniká objektívny obraz o stave a úrovni jednotlivých 
škôl v rámci zriaďovateľskej pôsobnosti KSK.  

K predkladanému materiálu neboli v rámci diskusie žiadne otázky 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Hodnotiacu správu  o 
výchovno – vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach škôl a školských zariadení v 
zriaďovateľskej pôsobnosti KSK za rok 2009/2010 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 7 
 

V súlade s plánom úloh školskej komisie na I. polrok 2011  a s  otvorením nových 
centier odborného vzdelávania pri stredných školách, komisia deleguje svojich zástupcov na 
otvorenie uvedených centier.   

Na otvorenie COV pri SOŠ, Markušovská cesta 4, SNV (24.2.2011)  bol navrhnutý 
a schválený poslanec Ing. J. Volný a na otvorenie COV pri SPŠE  Košice (6.4.2011) 
predbežne pán poslanec PhDr. P. Mutafov . 

Na rokovaní komisie sa zúčastnil ako prizvaný hosť Ing. P. Ondek – člen Regionálnej 
rady Konfederácie odborových zväzov.  Potvrdil aktívnu spoluprácu s odborom školstva pri 
racionalizačných zámeroch  s  hlavným záujmom odborového zväzu pri riešení 
zamestnanosti.  
 
 
K bodu č. 8 
 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Záhorčák zasadnutie 
komisie ukončil. 
 
 
 
 

...................................................... 
Ing. Štefan Kandráč 
tajomník komisie 

...................................................... 
Mgr. Viliam Záhorčák 

predseda komisie 
 


